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VOORLOPIG VERSLAG van de vaste Commissie voor 
Economische Zaken omtrent het ontwerp van wet Nadere 
regelen betreffende het accountantswezen (Wet op de 
Accountants-administratieconsulenten). 

Vrijwel algemeen verklaarde men zich in beginsel met de 
aan het oordeel der Kamer voorgelegde regeling te kunnen 
verenigen. 

Van de zijde van de fractie van de P.v.d.A. stelde men er 
intussen prijs op - en zeer vele leden bleken zulks evenzeer 
te doen - in verband met het onderwerpelijke wetsontwerp 
nog een aantal opmerkingen onder de aandacht van de Rege-
ring te brengen. 

Bij de uiteenzettingen van de Staatssecretaris over het 
vraagstuk van de wijze van controle op de door de departe-
menten verstrekte subsidies aan instellingen (Handelingen 
blz. 3548, linkerkolom e.v.) had de bewindsman — na gewag 
te hebben gemaakt van een drietal gevallen „waarin controle 
door een registeraccountant niet strikt noodzakelijk moet wor-
den geacht" en waarin „ook de stukken van een accoun-
tant-administratieconsulent genoegen wordt genomen" — o.m. 
opgemerkt: 

„Het is mij bekend, dat ook de accountantsdelegaties zich 
beraden over voorstellen hierover aan de overheid. Ik zou 
het toejuichen, als praktische voorstellen hierover ertoe zouden 
kunnen bijdragen, dat er voor de accountant-administratie-
consulent op dit terrein een optimaal werkterrein wordt afge-
bakend. Van mijn kant zal ik, voor zover dat in mijn vermogen 
ligt, alles ertoe bijdragen om in overleg met de accountants-
organisaties en de betrokken departementen dit doel te be-
reiken.". 

De leden, hier aan het woord, zouden het waarderen alsnog 
een nadere uiteenzetting te ontvangen voor wat betreft de 
vraag binnen welk tijdsbestek de Staatssecretaris meent, dat 
regelingen, als hier ter zake voor ogen stonden, tot stand 
zullen kunnen komen. Meent de bewindsman, dat met het 
in werking treden der wet tevens deze regelingen van kracht 
kunnen zijn? 

Voorts was het deze leden opgevallen, dat de Staatssecre-
taris bij dezelfde gelegenheid had medegedeeld (Handelingen 
blz. 3550, rechterkolom), dat er „niet minder dan 29 uit-
voeringsmaatregelen nodig (zijn) om deze wet in werking te 
stellen". Aangezien, naar de leden, hier aan het woord, bekend 
was, dat de Staatssecretaris ernaar streeft de wet met ingang 
van 1 januari 1973 in werking te doen treden, interesseerde 
het hun te vernemen, of het zijns inziens aannemelijk is, dat 
voor die datum de bedoelde regelingen gereed zullen zijn. 

Ten slotte wilden dezelfde leden, mede op grond van het 
gestelde in de brief van de Nederlandse Federatie van Be-
lastingconsulenten, gericht aan de vaste Commissie voor Eco-
nomische Zaken uit deze Kamer, d.d. 24 juli 1972, welk 
schrijven als bijlage bij dit verslag is gevoegd, nog nader ingaan 
op het vraagstuk van een te ontwerpen wettelijk kader voor 
de belastingconsulenten. Deze leden hadden met belangstel-
ling kennis genomen van de uiteenzettingen van de Staats-
secretaris op dat stuk (Handelingen blz. 3551, linkerkolom). 

9935 170a 



2 

Zij spraken de hoop uit, dat door het Departement van Eco-
nomische Zaken - zij het ook in samenwerking met het direct 
betrokken departement - met voortvarendheid naar de tot-
standkoming van een regeling ook op dat stuk, waaraan deze 
leden zeer grote waarde hechten, gestreefd zal worden, in welk 
verband de vraag gesteld werd, of thans nadere mededelingen 
gedaan kunnen worden over het stadium waarin zich het 
onderzoek te dezen bevindt. 

Vele leden brachten nog naar voren, dat in de Vestigingswet 
Bedrijven 1954, in de Drank- en Horecawet alsmede in de 
Vestigingswet Detailhandel in bepaalde gevallen aan onder-
nemers, die zich willen vestigen, onder meer eisen van krediet-
waardigheid worden gesteld, welke eisen nader zijn uitge-
werkt in het Basisbesluit vestigingseisen kredietwaardigheid 
en handelskennis, Bijlage I. Ingevolge het bepaalde in deze 
Bijlage onder B, sub 3, kunnen, aldus vervolgden deze leden 
hun betoog, de Kamers van Koophandel en Fabrieken goed-
vinden, dat de desbetreffende bescheiden „worden vervangen 
door een verklaring, inhoudende, dat de aanvrager aan de 
gestelde eisen van kredietwaardigheid voldoet, afgegeven door 
een onafhankelijke accountant, die als zodanig lid is van een 
vakorganisatie, welker leden aan een voldoende tucht onder-
worpen zijn". 

De leden, hier aan het woord, stelden, mede in verband 
met de inhoud van het tweede lid van artikel 31 van de aan 
het oordeel der Kamer voorgelegde regeling, de vraag of de 
eerderbedoelde verklaringen van kredietwaardigheid zullen 
mogen worden afgegeven door een accountant-administratie-
consulent, die aan de normen der wet voldoet. 

Vastgesteld 12 september 1972. 

TERWINDT (plv.) 
THURLINGS 
VERBURG (Voorzitter) 
VERMEER 
WITTEVEEN (plv.) 
PIKET 

l) 
RANG 

HARTOG 

TONNAER 

VAN DIS 

VAN WIJK. 

') De heer Albeda heeft niet medegewerkt aan de vaststelling 
van dit verslag. 
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BIJLAGE behorende bij het voorlopig verslag van de vaste 
Commissie voor Economische Zaken van de Eerste Kamer 
der Staten-Generaal (9935, Nr. 170A). 

NEDERLANDSE FEDERATIE VAN 
BELASTINGCONSULENTEN 

Surinamestraat 17 - Telefoon 070-116914 

FD/MA 
's-Gravenhage, 24 juli 1972. 

Aan de leden en plaatsvervangende leden 
van de Vaste Commissie voor Economische 
Zaken van de Eerste Kamer der Staten-Generaal. 

Hoogedelgestrenge Heren, 
De aanvaarding door de Tweede Kamer der Staten-Gene-

raal van het wetsontwerp Nadere regelen betreffende het ac-
countantswezen (Wet op de Accountants-administratiecon-
sulenten) (9935) op 13 juni 1972 geeft de Nederlandse Fede-
ratie van Belastingconsulenten aanleiding, het volgende onder 
de aandacht van Uw College te brengen. 

De toenemende gecompliceerdheid van de economische en 
maatschappelijke verhoudingen vindt met name ook zijn weer-
slag in de belastingwetgeving en belastingheffing, als gevolg 
waarvan de vraag naar deskundige bijstand op fiscaal terrein 
een voortdurend stijgende tendens vertoont. Deze ontwikke-
ling houdt echter tevens het reële gevaar in dat de bijstand-
verlening niet alleen geschiedt door op grond van hun kennis 
en ervaring gekwalificeerden, maar ook door personen, die 
niet of slechts ten dele voor deze taak berekend zijn. 

De totstandkoming van een wettelijke regeling met betrek-
king tot het accountantswezen als vorenbedoeld wettigt naar 
de mening van de Federatie de vrees dat enerzijds zij, hoewel 
voor de specifieke fiscale adviesfunctie slechts ten dele ge-
schoold, zich met een beschermde titulatuur een voorsprong 
zullen verwerven op de gekwalificeerde belastingconsulenten 
en anderzijds diegenen, die met name niet onder de regeling 
van het accountantswezen vallen, zich de onbeschermde titel 
belastingconsulent zullen aanmeten, in beide gevallen tot scha-
de van het publiek, van de gekwalificeerde belastingconsulen-
ten, van de belastingadministratie alsmede van de rechterlijke 
macht, die over deze zaken oordeelt. 

De Federatie is daarom van oordeel dat de wettelijke rege-
ling van het accountantswezen, ter afwering van de hierboven 
geschetste, haars inziens acute gevaren, thans ten spoedigste 
door een wettelijke regeling van het belastingsconsulentenwe-
zen dient te worden gevolgd, waarbij voor die belastingplich-
tigen, die aan bijstand behoefte hebben, de mogelijkheid wordt 
geschapen zich tot adviseurs te wenden, wier integriteit en 
deskundigheid gewaarborgd en herkenbaar is. Een zodanige 
regeling zal daarom een afbakening naar kundigheden moeten 
inhouden in dier voege dat zij al diegenen omvat, die qua 
vorming en kennis geacht kunnen worden van vergelijkbaar 
niveau te zijn als de met de aanslagregeling belaste ambte-
naren van het Ministerie van Financiën en wier wijze van 
beroepsuitoefening aan stringente beroepsregelen, welke con-
trole en sanctie ten aanzien van de naleving mogelijk maken, 
onderworpen is. Bedoelde beroepsregelen zullen voorts waar-
borgen dienen te scheppen voor de handhaving van een maat-
schappelijk en moreel hoog peil der beroepsbeoefenaren. 

De Nederlandse Federatie van Belastingconsulenten meent 
dat haar opleiding, naast de universitaire fiscale vorming, aan 
de hierboven geschetste normen voldoet. Haars inziens ver-
schaffen voorts haar beroepsregelen en tuchtrechtspraak, het 
feit dat de examens onder Rijkstoezicht worden afgenomen be-
nevens de vruchten niet alleen van vele jaren ervaring, doch 
tevens van haar langdurig volgehouden, ernstige streven het 
beroep van belastingconsulent tot een hoog peil op te voeren, 
voldoende waarborgen met betrekking tot de voor belang-
hebbenden gewenste zekerheid dat de leden der bij de Fede-
ratie aangesloten verenigingen in staat zijn op het vereiste ni-
veau en op verantwoorde wijze bijstand te verlenen. 

Een medio 1969 op verzoek van de Staatssecretaris van 
Financiën door de Federatie en de Nederlandse Orde van 
Belastingconsulenten onder voorzitterschap van Professor Hel-
Iema ingestelde commissie, welke tot doel had, de wenselijk-
heden en mogelijkheden van een wettelijke regeling van het 
belastingconsulentenwezen na te gaan, heeft inmiddels haar 
gedachten inzake deze wettelijke regeling in een rapport vast-
gelegd, waarbij, conform het vorengestelde, de gedachten 
voorshands uitgaan naar de invoering van een beschermde 
titulatuur, die een duidelijke herkenning ten aanzien van de 
fiscaal-juridische kundigheden inhoudt en die zich mitsdien 
onderscheidt van die, welke door de overige groepen bijstand-
verleners zal worden gevoerd, alsmede naar de vaststelling van 
adequate beroepsregelen en de invoering van een tuchtrecht-
spraak. 

De Staatssecretaris van Economische Zaken heeft bij de 
behandeling in de Tweede Kamer van het wetsontwerp betref-
fende het accountantswezen weliswaar de wenselijkheid van 
een wettelijke regeling voor het belastingconsulentenwezen er-
kend, zonder echter, met name ten aanzien van een spoedige 
realisering, een duidelijke toezegging te doen. 

De bewindsman merkte in dit verband nog op dat „een 
wettelijke regeling op dit terrein primair een zaak is voor het 
Departement van Financiën". 

Indien de Staatssecretaris bedoelde te zeggen dat het Depar-
tement van Financiën het grootst mogelijke belang heeft bij 
een zodanige regeling, kan de Federatie zich hiermede uiter-
aard volledig verenigen. Bedoelde hij echter dat het ook de 
taak van dit Ministerie moet zijn deze regeling voor te berei-
den, dan meent de Federatie dit te moeten betreuren, gezien 
het feit, dat het Departement van Economische Zaken op 
grond van de recente, langdurige voorbereiding van de re-
geling der accountants-administratieconsulenten toch over de 
nodige waardevolle ervaring beschikt, zulks op dit punt in 
tegenstelling tot het Departement van Financiën. Tenuitvoer-
legging van bedoeld voornemen zal dan ook, naar de Fede-
ratie ernstig vreest, tot aanzienlijke vertraging leiden en daar-
mede het gevaar vergroten dat op het terrein van de belasting-
adviespraktijk een chaotische situatie ontstaat. 

De Nederlandse Federatie van Belastingconsulenten ver-
zoekt Uw College derhalve met alle aandrang, het wetsvoor-
stel Nadere regelen betreffende het accountantswezen slechts 
te aanvaarden na van de Staatssecretaris van Economische 
Zaken verkregen toezegging dat de regeling van het belas-
tingconsulentenwezen thans onverwijld door zijn Departement 
ter hand zal worden genomen. 

Hetwelk doende, enz. 

Mr. K. Sneep, voorzitter. 

J. Th. A. M. Pulles, secretaris. 


